
Wijze van melden van het stellen van een vraag tijdens het vragenuur:
Het lid van de raad dat tijdens het vragenuur vragen wil stellen, meldt dit onder aanduiding van het onderwerp en de vraag voor 
12.00 uur op de werkdag voor het vragenuur bij de raadsgriffier.

1Melding mondelinge vraag voor het vragenuur

Vraagnummer: V-23-01
 

Registratienummer: 

Datum raadsvergadering: 14 maart 2023

Onderwerp: Opkopen stikstofrechten

Aan de voorzitter van de raad.

Inleiding

De gemeente Nijmegen heeft een poging gedaan om stikstofrechten van een ondernemer in 
Overbetuwe op te kopen. De gemeente Nijmegen heeft die stikstofrechten nodig om 
ontwikkelingen in Nijmegen mogelijk te maken. Op 24 januari 2023 heeft de VVD hier 
schriftelijke vragen over gesteld. De beantwoording volgde op 2 februari 2023. Deze vragen 
hebben geleid tot nadere berichtgeving in de pers en raadsvragen in Nijmegen. 

Het college van Overbetuwe was blijkens de beantwoording van de vragen door Nijmegen 
niet geïnformeerd over de poging om stikstofrechten in Overbetuwe op te kopen. In antwoord 
op schriftelijke vragen geeft het college aan:

• Geen overzicht te hebben van de stikstofrechten in Overbetuwe
• Dat de gemeente Nijmegen excuses heeft aangeboden voor het niet informeren van 

Overbetuwe
• Dat de gemeente geen stikstofrechten kan opkopen – anders dan voor een concreet 

project. 

Het stikstofbeleid heeft potentieel zeer grote gevolgen voor Overbetuwe en de vraag is in 
hoeverre het college alles doet wat in haar vermogen ligt voor de belangen van Overbetuwe, 
haar inwoners en ondernemers. Enerzijds is de vraag welke impact de reductie van 
stikstofemissie heeft op bedrijven, waaronder nadrukkelijk agrarische ondernemers. 
Anderzijds is de vraag welke impact het gebrek aan stikstofrechten heeft op ontwikkelingen 
zoals woningbouw en uitbreiding van bedrijvigheid.

Na de eerdere aandacht van meerdere partijen voor stikstof tijdens de behandeling van de 
Kadernota 2023 voor Overbetuwe op 5 juli 2022, de beperkte uitwerking van dit thema in het 
uitvoeringsprogramma, de beantwoording van de vragen door de colleges van Overbetuwe 
en Nijmegen, de berichtgeving in de pers, de uitlatingen van Gedeputeerde Drenth van de 
provincie Gelderland over stikstofrechten voor vliegveld Lelystad en de stikstofruimte die 
naar verwachting nodig is om de door de provincie Gelderland gewenste Rail Terminal 
Gelderland mogelijk te kunnen maken, hebben de indieners van deze vragen dringend 
behoefte aan nadere beantwoording door het college.     
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Vragen

1. Wat is er door het college na de behandeling van de kadernota 2023 gedaan op het 
gebied van stikstof, hoe is hierover gecommuniceerd en waarom heeft het college de 
gemeenteraad hier niet – conform toezegging – actiever bij betrokken?

2. Welke voor Overbetuwe en voor ondernemers uit Overbetuwe belangrijke 
ontwikkelingen, zoals woningbouw, uitbreiding wegen en vestiging/uitbreiding van 
bedrijven ziet het college in de komende 5 jaar en hoeveel stikstofrechten zijn hiervoor 
nodig om die ook daadwerkelijk te kunnen realiseren?

3. Welke stikstofrechten zijn in Overbetuwe nodig om in de reeds vergunde bedrijfsvoering 
van (agrarische) bedrijven en de PAS-melders te kunnen voorzien?   

4. Het college heeft geen overzicht van alle aanwezige stikstofrechten in Overbetuwe. Is het 
college bereid om dit overzicht wel op te stellen? Kan het college inzage geven in de 
hoeveelheid stikstofemissie (absoluut of procentueel) die vanuit landelijke en provinciale 
regelgeving in Overbetuwe  gereduceerd zou moeten worden? 

5. Wil het college met de houders van die stikstofrechten afspreken dat zij het kenbaar 
maken als er stikstofrechten beschikbaar komen, om te pogen die in eerste instantie ten 
goede te laten komen van de door en in Overbetuwe gewenste ontwikkelingen?

6. Hoe voorkomt het college dat stikstofrechten uit Overbetuwe overgaan naar 
ontwikkelingen die geen prioriteit hebben in en van Overbetuwe?

7. Wat weet het college over de stikstofruimte die nodig is voor de Rail Terminal 
Gelderland? Welke contacten / afspraken heeft het college met de provincie over het 
voorzien in die stikstofrechten? Hoe voorkomt het college dat stikstofrechten uit 
Overbetuwe worden ingezet om de door Overbetuwe ongewenste ontwikkeling van de 
Railterminal Gelderland mogelijk te maken?

Gelieve de verantwoordelijk portefeuillehouder uit te nodigen, zodat deze in het vragenuur 
bovenstaande vragen kan beantwoorden.

Ondertekening,

Peter de Waard VVD-Overbetuwe (VVD)

Ard op de Weegh Burgerbelangen Overbetuwe (BOB)

Gerdien Maaijen Christenunie Overbetuwe (CU)

Elbert Elberts Partij van de Arbeid Overbetuwe (PvdA)

Mariel de Vries D66 Overbetuwe (D66)

Harm van der Weijden CDA Overbetuwe (CDA)

Ans Huisman Gemeentebelangen Overbetuwe (GBO)

Hanneke Bruinsma Groenlinks


